
Til stede: Jakob Lage Hansen (JL), Asger Nyman Christiansen (AC), Kim Segelcke (KS),  
Christina Maria Ørsted Clemmensen (CC), Mette Menander (MM), Ellen Thormann 
Andersen (EA), Hanne Bjerre (HA), Søren Hyldgaard (SH), Louise Kambjerre 
Scheel (LS), Caroline Schousboe (CS), Tobias Bruun Hansen (TB), Zahra Al-
Muaijel (Elevråds-formenneske), Negin Piroz (Elevrådsrepræsentant) 

 
Fraværende:  
 
Mødeleder: Jakob Lage Hansen  
 
 
(O): Orienteringspunkt, (D): Drøftelse, (B): Beslutningspunkt. 

Pkt. 1 (B) JL  
Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 

Pkt. 2 (B) JL 
Godkendelse af referat fra 7/11-
23 

Godkendt 

Pkt. 3 (O) 30 min 
Meddelelser 

Skolen/medarbejderne: 

- Ansættelser, lærersituation og 
pædagogsituation,  

- adm. Afdelingsleder 
- 2 lærerstillinger er slået op og en 

pædagogstilling skal slås op 
-  
-  

Eleverne: 

Zahra har været til det store fælles elevråd for hele 
Rudersdal Kommune 

Elevrådet har sagt nej til at skulle reducere brugen 
af digitale midler i skolen og man drøfter hvordan 
udskolingen kan have en mere fleksibel og varieret 
skoledag. 

Det fælles elevråd arbejder på en social event for 
alle i udskolingen – Martin Gredal har givet grønt 
lys og vil bakke op om tiltaget. Tankerne går i 
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retning af en turnering for skolerne efterfulgt af en 
koncert a´la ”Hop & Rock” (koncert for de yngre) 

Igen i år vil elevrådet stå for Julebanko (foregår 
over Teams) sidste dag inden juleferien.  

På klippeklistredagen pyntede udskolingen 
juledøre og der var efterfølgende Birke Cup 
(høvdingeboldturnering). 

Nyt fra formanden: 

- Invitation fra Borgmester til møde om 
fremtidens folkeskole 

- Skoleforum herunder kort intro til 
tildelingsmodel – forvaltningen kommer ud 
og forklarer om det til januar 

 Nyt fra årgangene: intet nyt 

Nyt fra kommunalbestyrelsen – intet nyt 

Pkt 9 (D) Flexuger? 10 min Formål: Drøfte eksekveringen på flex-uger og 
BPL baseret på forældrehenvendelse 
 
Drøftelser: 
Oplevelser som gør at fortællingen kan gøres 
bedre og mere nuanceret i forhold til PBL. Nogle 
forældre får det indtryk at produkt til læringsaftenen 
vægtes mere en proces, samarbejde (og 
udfordringer hermed) og læring.   
 
Nogen forældre savner tydelighed i forhold til 
formålet med PBL, og at lærerne er lidt tættere på 
grupperne i forhold til at guide m.v. – særligt i 
forhold til de grupper, hvor der er udfordrede 
elever. Som det er nu er der børn, som er på hårdt 
arbejde i de dage, hvor der er PBL og de ”brænder 
sammen”, når de kommer hjem. 
 
Zahra fortæller at hun synes det er fedt med tid til 
fordybelse oplever at man i processen også finder 
ud af, hvad man er god til.  Hun oplever at lærerne 
er gode til at guide i forhold til, hvordan man 
disponerer tiden m.m. 
 
Læringsaftenen fylder meget for eleverne. Måske 
skal vi overveje at invitere forældrene ind tidligere i 
processen, så eleverne kan bruge deres feedback. 
  
Konkluderende 
En god drøftelse med gode input til en læringsform 
som kan en masse i forhold til læring og som 
løbende skal udvikles. Kommunikation er et 
gennemgående tema i mange af de ting som vi har 
drøftet.  



  

Pkt 6 (D) Fysiske rammer 30 min 
Asger / Mette 
 

Formål: 

Ledelsen giver overblik over planer for de fysiske 
rammer og de prioriteter vi arbejder med (fx 
legeplads, garderobe, cykelstativer ..) 
 
Drøftelser: 
Garderoberne for de små 
Cykelstativer 
Legepladsen 
Udendørsområder til de store elever 
 
Vores bygninger er ramt af meget vand – mange 
reparationer/renovering af tagene – afløb er for 
små i forhold til mængden af regn. 
 
Færdig med nye brandveje – de er blevet større. 
 
Legepladsen: Nye regler i forhold til Pfas i 
faldunderlaget på legepladsen. Kan måske benytte 
nuværende underlag og plukke i elementerne 
 
Garderobe har vi ikke tilladelse til endnu.  
 
Kælder er de stores garderobe. Skal måske nu 
benyttes, hvor det er så vådt udenfor. 
 
Behov for lyddæmpning kombineret med noget 
illustrativt. 
 
Ansvaret for bygninger og udearealer er ikke 
skolens, men forvaltningens. Vi påpeger løbende 
behov for renovering jf. Masterplan i dialog med 
politikerne. 
 
Konkluderende: 
 
Punkt tages op når vi har regnskabet til 
februar/marts, hvor vi prioriterer evt. overskud fra 
regnskabet. 
 

Pkt 7 (D) Køn 60 min 
Caroline 

Formål: 

Caroline ridser nogle pointer op fra vores sidste 
drøftelse. Ledelsen siger noget om hvordan 
skolen har arbejdet med det /har tænkt sig at 
arbejde med det. Derefter drøftelse af, om der er 
flere steder vi kan sætte ind.  
Caroline fremfører forslag om at vi opfordrer 
forældre og personale til at dele mindre op på 
køn - i fødselsdage, sociale arrangementer og 
gruppearbejde - og finder andre veje, når det er 
nødvendigt at dele op.  
 
Drøftelser: 
Oplæg fra Mette Gunnarsen om køn for 2 år siden. 
Det at arbejde bredere med sit syn på køn og være 



mere inkluderende omkring køn. Både fagligt og 
socialt – arbejde på tværs af køn.  
 
Vi drøfter det, at børn kan være afprøvende i 
forhold til deres seksualitet, hvilket betyder, at vi 
skal være mere åbne i forhold til relationer – 
fødselsdage, legeaftaler, mødre/fædre-ture m.m. 
Hele klassen skal ses som potentielle 
(lege)kammerater. 
 
Vi taler desuden om, hvordan vi bruger sproget og 
hvordan vi italesætter ting – tøsedrenge og 
pigefnidder… Børnene bliver bekræftet i at det er 
sådan det er for piger og for drenge. 
 
 
Emnet er stort og komplekst og kan ikke dækkes 
ved, at der undervises i uge sex.  
 
BS møder børnene hvor de er – i tæt dialog med 
forældrene – når de har særlige problematikker 
omkring kønsidentitet eller lign.  
 
Vi drøfter mulighed for fælles Kanon hvor vi taler 
om diversitet på de forskellige klassetrin – så alle 
børn bliver mødt uanset lærer og klassetrin. Dette 
taler også ind i skolens værdi om ”rummelighed” 
 
Udsagn til anti-mobbestrategi fra elevrådet – skal 
der arbejdes på. 
 
Konkluderende: 
Godt det er blevet bragt op. Vi vil gerne invitere 
Mette Gunnarsen eller en anden til at fortælle os 
mere om emnet for medarbejderne. Vil italesætte 
det med køn ved indskrivning og til 
informationsmødet til august, så vi understøtter 
fællesskaber på tværs af køn. Caroline genbesøger 
trivselspolitik for at tjekke ordlyd og fokus ift. vores 
drøftelse. 

Pkt 8 (B)  Musikskole – 
høringssvar 15 min 

Formål: 
Vi skal i start januar indsende høringssvar ang 
musikskolen. 
 
Drøftelser: 
Strategi billed-og musikskole 
De vil gerne være med til at løfte 
musikundervisningen – bruger dem i 0.-1. klasse, 
men det er dyrt og vi betaler for det (vi køber dem, 
da vi ikke har musiklærere nok). 
De vil kun være der, hvis der også er en lærer 
 
Konkluderende: 
Godt at de understøtter undervisningen på 0. – 1. 
årgang og at de medvirker til at skærpe interessen 
for musik hos eleverne. 



Pkt 4 (D) Budget 20 min  Formål: 
Indledende drøftelser af budgettet og prioriteringer. 
Ledelsen fremlægger det foreløbige budget for 
2024.  
Da 2023 ikke er opgjort, kan det endelige budget 
ikke laves endnu, men vi kan se, at vi går ned i 
elevtal og dermed i indtægter.  
 
Drøftelser: 
Får penge pr. skoleår – vi kører pr. kalenderår med 
budget 
Udskolingselver giver mere pr elev en indskoling 
St. Bededag skal medregnes i lærernes løn – er 
den regnet ind?’ 
Kunne man lave fællesudbud i forhold til rengøring 
for at få prisen ned? 
Skolen har en stor udgift til vedligehold af Ipads. 
 
Konkluderende: 
Det foreløbige budget ser fornuftigt ud. Vi drøfter 
budget igen i februar/marts 

EVT: Meddelelser 
Læsevejleder i udskolingen der går på pension – vi 
har ansat en ny der starter 1. januar, så der er en 
måneds overlap. 
Valgfag som ikke bliver gennemført på de andre 
skoler – vi er ikke synkrone nok – Søholm har 
været hårdt ramt.  
Fredag eftermiddag til valgfag er måske ikke den 
bedste dag, da mange særlige dage også ligger 
om fredagen. Begrundelsen fra skolens side er, at 
man ofte slår timer sammen og giver fri hver anden 
gang. 

 
Kommende skolebestyrelsesmøder (17-20): 
 

Torsdag   11.01.24  kl. 17-20 
Tirsdag   20.02.24  kl. 17-20 
Onsdag   13.03.23  kl. 17-20 
Torsdag  25.04.23  kl. 17-20 
Tirsdag  14.05.24  kl. 17-20 
Torsdag  13.06.23  kl. 17-20 
 
Kommende møder i Skoleforum (17-19): 
 


